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جوابیه وزارت کشور به گزارش »مردم سالاری«
نظر به انتشــار مطلبی در روزنامه مردم ســالاری مورخ 1402/08/22 تحت 
عنوان »تاثیر رد صلاحیت ها برکاهش مشارکت مردم در انتخابات« توضیحات 

معاونت سیاسی وزارت کشور در خصوص مطالب منتشر شده ارائه می شود.
این توضیحات برای آگاهی مخاطبان شــریف طبق ماده 23 قانون مطبوعات 

به شرح زیر است: 
پیرو اعلام نتایج بررسی صلاحیت داوطلبان انتخابات دوازدهمین دوره مجلس 
شورای اسلامی  توســط هیات های اجرایی مراکز حوزه انتخابیه، موارد زیر را 

جهت تبیین فرایند بررسی ها به اطلاع می رسد:
1. ایجاد هیات های اجرایی انتخابات، نشانگر ایجاد بستری قانونی جهت بهره 
گیری از ظرفیت های مردمی در عرصه اجرای انتخابات اســت، به گونه ای که 
فصل 4 قانون انتخابات مجلس شوراي اسلامي )با اصلاحات و الحاقات تا تاریخ 
1402/05/01( صرفا به موضوع تشــکیل و وظایف و فرایند عمل هیات های 
اجرایی اختصاص داده شده است. طبق ماده 39 قانون؛ جهت اجرای انتخابات 
در مراکز حوزه های انتخابیه، مجموعاً تعداد 30 نفر از شــخصیت هاي دیني، 
سیاســي، فرهنگي، اجتماعي، علمــی، اقتصادی و حقوقــي محل که داراي 
 صلاحیت هاي لازم هســتند به عنوان معتمد شناســایی که نهایتا از میان آنها
 8 نفــر با رأي مخفي و اکثریت نســبي به عنوان عضو اصلــي هیات اجرایی 
برگزیده می شــوند. لذا اصولا هیات اجرایی، یک نهاد مردمی و مســتقل است 
که وظیفه مدیریت فرایند انتخابات مانند تعداد و محل اســتقرار شــعب ثبت 
نــام و اخذ رأي )ماده 44( و مســئولیت صحت جریان انتخابات )ماده 50( را 

برعهده دارد.
2. توجه همگان را به این نکته جلب می نماید که؛ ســتاد انتخابات بر اســاس 
وظیفــه ذاتی خود امــر مهم برنامه ریــزی به منظور اجــرای مطلوب کلیه 
فرایندهــای انتخاباتی در چارچوب قانون و مصوبات هیأت اجرائی را به عهده 
دارد. ایــن موضوع در خصوص تائید صلاحیت داوطلبان نیز اســتقلال عمل 
هیات های اجرایی را مشــخص می ســازد. بدین ترتیب طبق ماده 59 قانون 
انتخابات، فرمانداران موظف هســتند؛ پس از وصول نتایج بررســي از مراجع 
ذي صلاح از جمله وزارت اطلاعات، ســازمان اطلاعات سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی، سازمان ثبت احوال کشور، فرماندهی انتظامی جمهوری اسلامی ایران 
و قوه قضائیه )ماده 58(، عیناً مدارك و نتایج را در جلسه هیأت اجرائي مطرح 
نمــوده و هیأتهاي اجرائي نیز موظفند: حداکثر ظرف 15 روز با توجه به نتایج 
یاد شــده و  بررسي هاي محلی، در رابطه با صلاحیت هاي داوطلبان اظهار نظر 
نمایند. بدیهی است که نقش هیات های اجرایی با عضویت معتمدان مردمی در 
این است که مستند به قانون و براساس مدارك و اسناد معتبر نظر خود مبنی 

 بر عدم تأیید یا عدم احراز صلاحیت داوطلب را اعلام کنند.  )ماده 60(
3. با توجه به فرایند تشریح شده در بند2 این قانون، هیاتهای اجرایی در تمام 
حوزه های انتخابیه تشکیل و در زمان مقرر بر اساس گزارش نهادهای نظارتی 
و قضایی بررسی خود را انجام داده اند. در نتیجه بررسی از مجموع 24 هزار و 
982 داوطلب انتخابات از سلایق مختلف سیاسی، برای 14 درصد عدم تائید و 
14 درصد عدم احراز اعلام گردید. در این زمینه لازم به ذکر است؛ عدم تائید 
افراد طبق قانون عمدتا بر اســاس دریافت نتایج بررسی صلاحیت از نهادهای 

مرجع استعلام بوده است. 
لکن عدم احراز صلاحیت که در قانون جدید انتخابات برای اولین بار پیش بینی 
گردید، غالبا ناشی از عدم ارائه اطلاعات کامل از سوی داوطلبان مانند سوابق 

اجرایی 5 ساله )بند 9 ماده 31( بوده است.
4. بدیهی اســت، فرایند بررســی صلاحیت داوطلبــان در هیات های اجرایی 
سراسر کشور، نشانگر چارچوب های قانونی است که برای ایفای نقش نخبگان 
محلی در انتخابات پیش بینی شــده است تا از طریق استقلال آنها، همچنان 
که همواره در نظام مردم ســالاری دینی مورد تاکید بوده اســت، ســلامت 

انتخابات و رای مردم به مثابه حق الناس تضمین گردد. 
بنابراین از فعالان سیاسی انتظار می رود؛ بر ایفای نقش موثر هیات های اجرایی 
تاکید و آگاهی بخشــی لازم در خصوص این نهــاد مردمی  را در قبال جامعه 
داشــته باشند. بدیهی اســت که ایفای نقش قانونی هیات های اجرایی، ضمن 
ارتقای اســتانداردهای برگزاری انتخابات، منجر بــه افزایش اعتماد عمومی و 

مشارکت سیاسی خواهد گردید.
5. رویکرد ســتاد انتخابات کشــور، اجرای دقیق قانون از مجرای هیات های 
اجرایی مردمی با رعایت اســتقلال عمل آنها بوده اســت. بر این اساس، برخی 
کج ســلیقه¬گی ها جهت اتهام ســازماندهی ردصلاحیت و خالص سازی و ... 
بهره برداری ناصواب سیاســی اســت که بر اعتماد مــردم و نهادهای قانونی 

خدشه وارد می سازد. 
توصیه ســتاد انتخابات کشور، ضمن توجه به این نکته مهم که نظر صادره از 
هیات های اجرایی مبتنی بر دریافت اســناد و بررسی نهادهای نظارتی حسب 
قانون بوده، کنار نهادن نگرش سیاســت زده و جنجال سازی رسانه ای درباره 

هیات های اجرایی انتخابات می باشد.
6. داوطلبانی که عدم احراز و یا عدم تائید صلاحیت دریافت کرده اند، حسب 
پیش بینی فرصت کافی برای بررســی اعتراضات طبــق ماده 61 و 62 قانون 
می توانند ظرف چهار روز از تاریخ ابلاغ به داوطلب، شکایت خود را مستدلاً به 

هیأت  نظارت استان اعلام نمایند. 
هیأت نظارت اســتان و ســپس هیات نظــارت مرکزی موظفنــد؛ به صورت 
مستدل و مستند به قانون، مدارك، دلایل یا قرائن اطمینان آور، اخذ سوابق و 
مدارك اثباتی از داوطلب، شــنیدن توضیحات یا دفاعیات داوطلب و با رعایت 
 موازین شــرعی و حقوقی بررسی و تشــخیص صلاحیت را طی مجموعا 50 

روز صورت دهند.

مخبر تصریح کرد

جدیت دولت در حل مشکلات حمل و نقل عمومی

جلسات کارگروه ملی کاهش آلودگی هوا و نیز ستاد ملی هماهنگی و مدیریت 
تالاب های کشــور دیروز )سه شنبه( به ریاست معاون اول رئیس جمهور برگزار 

شد.
به گزارش ایســنا، محمد مخبر در این جلسه بر ضرورت توجه به اجرای برخی 
اقدامــات در راســتای کاهش آلودگی هوا تاکید کــرد و گفت: دولت با جدیت 
به دنبال حل مســائل و مشکلات پیش روی توســعه حمل و نقل عمومی  در 
کلانشهرهای کشور اســت تا از این طریق گام مهمی در جهت کاهش آلودگی 

هوا برداشته شود.
معــاون اول رئیس جمهور با تاکید بر لزوم اجــرای برنامه ها و اقدامات موثر در 
جهت کاهش آلودگی هوا، تصریح کرد: آلودگی هوا با آســیب های جدی برای 
سلامت جامعه همراه است از این رو باید ضمن سرعت بخشیدن به روند اجرای 
برنامه هــای کوتاه مدت و زودبازده، برنامه های بلند مدت در این خصوص را نیز 
به صورت زمانبندی شده اجرایی، با تقسیم کار مشخص و با اهتمام ویژه دنبال 
کنیم. وی ســازمان حفاظت محیط زیســت را مکلف کرد برنامه های اصلاحی 
دستگاه های اجرایی در راستای کاهش آلودگی هوا را احصاء و به آنها ابلاغ کند 

تا با زمانبندی مشخص در دستور کار دستگاه ها قرار گیرد. 
در جلسه ســتاد ملی هماهنگی و مدیریت تالاب های کشــور نیز پس از ارائه 
گزارش رئیس ســازمان حفاظت محیط زیســت از اقدامــات صورت گرفته در 
خصوص دســتور رئیس جمهور پیرامون دریاچه نمک که در سفر به استان قم 

انجام شد،  طرح جامع مدیریت دریاچه نمک به تصویب رسید. 
طرح جامع مدیریت دریاچه نمک قرار اســت در سه محور جلوگیری از خشک 
شــدن و ایجاد کانون های گرد و غبار، کاهش بار آلودگی و جلوگیری از تغذیه 
گرایی تــالاب و حفاظت و بهره برداری پایدار، جلوگیــری از تخریب غیرقابل 

جبران و تصرف اراضی تالاب اجرایی شود.
در این نشســت همچنین گزارشی از شــیوه نامه تعیین حریم اکولوژیک )بوم 
شــناختی( تالاب ها ارائه شــد و پس از بحث و بررسی، کلیات این شیوه نامه به 
تصویب رسید و مقرر شد اعضای ســتاد ظرف یک هفته نظرات و پیشنهادات 

اصلاحی خود را به دبیرخانه ارسال کنند.

جوابیه

دولت

گروه سیاسی- حسین قبادیان: بیشترین 
میزان وقت جلسه علنی روز سه شنبه مجلس 
شــورای اسلامی  به موضوع بهداشت و بررسی 
سوال رمضانعلی ســنگدوینی نماینده گرگان 
و آق قــلا و تعدادی دیگر از نمایندگان از وزیر 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و رسیدگی 
به گزارش کمیســیون بهداشــت و درمان در 
مورد ارزیابی اثر بخشــی سیاست گذاری ها و 
اقدامات عملیاتی دســتگاه های مسئول برای 
ساماندهی مشــکلات زنجیره تامین و توزیع 
دارو و تجهیزات پزشــکی در کشور اختصاص 
داشت. در این جلســه رمضانعلی سنگدوینی 
عضو کمیسیون انرژی با اشاره به زحمات کادر 
درمان در دوران کرونا این پرســش را از وزیر 
بهداشــت طرح کرد که برنامه وزارتخانه شما 

برای نیروهای پرســتاران طرحی و نیروهای 
روزمزد چیســت؟ و افزود: چرا علی رغم تمام 
زحمــات پرســتاران و کادر درمــان در زمان 
پاندمی  کرونا و وعده های داده شــده، وزارت 
بهداشــت اقدام به تعدیل کادر بیمارستانی و 

عدم تمدید طرح پرستاران کرده است؟
بهرام عین اللهی با حضور در صحن علنی ضمن 
پاســخ به این سوال گفت: کادر درمان به ویژه 
در زمان کرونا کارهای بسیار مهمی انجام دادند 
و وظیفه ماست که بتوانیم این نیروهای مورد 
نظر را در حوزه هــای مختلف به کار گیریم و 

بتوانیم از خدمات آنها استفاده کنیم.
وی به ارائه گزارشــی دربــاره وضعیت تامین 
نیــروی انســانی در وزارت بهداشــت گفت: 
موضوع حضــور کارکنان حوزه ســلامت در 

کرونا برای وزارت بهداشــت اهمیت داشته در 
همین راستا نیز در همه آزمون های استخدامی  
وزارت بهداشت متناسب با سابقه خدمتی که 
کادر درمان در کرونا داشتند امتیازاتی کسب 
کردند. در دو سال گذشته در نخستین آزمون 
استخدامی حدود 28 هزار و 961 نفر استخدام 
شــدند که از این تعداد 22 هزار و 9۷ نفر آنها 

امتیاز کرونا را داشتند. 
اخیرا هم که آزمون استخدامی جدید را برگزار 
کردیم و حدود 25 هــزار نفر در آن پذیرفته 
می شوند، از 988 هزار نفر شرکت کننده، 60 
هزار نفر از امتیاز کرونا اســتفاده کردند؛ این 
آزمون در مرحله مصاحبه و گزینش اســت و 

نتایج نهایی آن به زودی اعلام می شود.
نماینده مردم گرگان و آق قلا پس از اســتماع 

توضیحات وزیر بهداشت در خصوص اقدامات 
صورت گرفته برای ساماندهی کادر درمانی به 
صورت مشروط قانع شــد و افزود: لازم است 
که در خصوص فوق  العاده خاص کادر درمان 
به صورت متفق  القول در بودجه ســال 1403 
گام برداریــم.  اگر وزیر بهداشــت قول دهند 
که مســائل کادر درمان و پرستاران طرحی و 
نیروهای روزمزد و تبدیــل وضعیت نیروهای 
بیمارســتانی را از ســازمان برنامه و بودجه و 
ســازمان اداری استخدامی دنبال کنند بنده از 
توضیحات وی قانع می شوم و سوال را به رای 
نمی گذارم. از وزیر تقاضا دارم که در بازه زمانی 

دو ماهه به این موضوع رسیدگی کنند.
پس از آن ســخنگوی کمیســیون بهداشت و 
درمان مجلس گزارش این کمیســیون درباره 

ارزیابی اثر بخشی سیاست گذاری ها و اقدامات 
عملیاتی دستگاه های مسئول برای ساماندهی 
مشــکلات زنجیــره تامیــن و توزیــع دارو و 

تجهیزات پزشکی را قرائت کرد.
ســپس بهرام عین الهی وزیر بهداشت، درمان 
و آموزش پزشــکی با اشاره به تشکیل قرارگاه 
تدابیر ویژه دارویی گفت: مســاله تامین دارو و 
تجهیزات پزشکی مســاله  بین وزارتخانه ای و 
بین سازمانی است که از ابتدا تا انتهای آن به 
همکاری نیــاز دارد. ارگان هایی همچون بانک 
مرکزی بــا تامین به موقــع ارز، گمرك برای 
ترخیص به موقع دارو، استاندارد برای ترخیص 
و ســازمان برنامه برای تامین منابع بودجه در 
ایــن تامین دارو و تجهیزات پزشــکی دخیل 
هستند که هر زنجیره کارش را به خوبی انجام 
دهد و یک حلقه خوب بچرخد بقیه هم تا انتها 

خواهند چرخید.
در جریان بررسی گزارش کمیسیون بهداشت و 
درمان مجلس شورای اسلامی درباره ارزیابی اثر 
بخشی سیاست گذاری ها و اقدامات عملیاتی 
دستگاه های مسئول برای ساماندهی مشکلات 
زنجیره تامین و توزیع دارو و تجهیزات پزشکی 
در کشور تعدادی از اعضای این کمیسیون به  

بیان نظرات خود در این باره پرداختند.
مسعود پزشکیان هم با تاکید بر اینکه باید بر 
روی نوع مصرف نیز نظارت صورت بگیرد اگر 
ما مصرف را کنترل نکنیم کل منابع کشــور 
را نیز به این حوزه بیاوریم باز هم کم اســت، 
تصریح کرد: دارو و تجهیزات پزشــکی همواره 
برای سیســتم ها هزینه بر است ما اگر پزشک 
خانواده را اجرایی کنیــم می توانیم مصرف را 

کنترل کنیم. انتظار ما اجرای قانون است.
همچنین عبدالحســین روح الامینی از دولت 
خواســت تا در برنامه هفتم توسعه، به موضوع 
نوسازی و بازســازی صنعت دارو توجه کند و 
گفت: دولت در برنامه هفتــم به صنعت دارو 
توجه بیشتری کند تا این صنعت نه تنها بتواند 
نیاز داخل را تامین کند بلکه صادرات نیز انجام 
دهد. زهرا شیخی اما از فروش اینترنتی دارو در 
پلتفرم ها انتقاد کرد و افزود: اگر خدای نکرده 
این سکوها یک داروی اشتباهی را به مریضی 
برسانند و اتفاقی برای آن بیمار بیفتد و منجر 

به فوت شود، آیا آنها پاسخگو هستند؟
در این جلســه رئیس سازمان برنامه و بودجه 
بــا بیان اینکــه تاکنون ۷5 درصــد اعتبارات 
بودجــه ای حوزه درمان تخصیص داده شــده 
است، تاکید کرد: حوزه درمان در اولویت دولت 
اســت، تاکنون اعتبارات هیچ بخشــی به این 
میزان تخصیص داده نشــده است. موارد باقی 
مانده را با جدیت دنبال می کنیم. سال گذشته 
13 همت برای حــوزه دارویار تخصیص یافته 
بود اما امســال تا به امروز 32 همت تخصیص 

یافته است.
ایــن درحالی اســت که رئیس کمیســیون 
بهداشــت و درمان مجلس با اشــاره به اینکه 
اعلام شد »تعداد داروهایی که کم بوده امسال 
کاهش پیدا کرده اســت« توضیــح داد: این 
درست است اما متاسفانه داروهایی که کم بوده 
حیاتی هســتند کما اینکه بیماران قلبی برای 
تهیه وارفارین و بیمــاران پیوند کلیه و مبتلا 
به گولوکوم در تهیه داروهای شــان با مشکل 
مواجه شــدند؛ پس تعداد کم مهم نیست چرا 

که متاسفانه شامل داروهای حیاتی می شود.

ســخنگوی ســتاد انتخابات کشــور گفت: هر سه طیف 
سیاسی اصول گرا، اصلاح طلب و مستقل در این انتخابات 
شــرکت کردند و البته برخی از داوطلبان گرایش خود را 

عنوان نکردند.
به گزارش ایسنا، محســن اسلامی، رئیس ستاد انتخابات 
کشور در نشست بررســی فرایند حقوقی و اجرایی قانون 
جدیــد انتخابات که در دانشــگاه تربیت مــدرس برگزار 
شــد، با تاکید بر اینکه قانــون جدید انتخابات در مجلس 
شورای اسلامی  تصویب شد، تاکید کرد: یکی از اصلی تری 
تفاوت های این قانون با ادوار گذشــته این بود که فرایند 
اجرایی قانون گذشــته 83 روز بود که در قانون جدید به 

209 روز افزایش یافت.
به گفته وی، بر اســاس ماده 11 قانــون جدید انتخابات 
مجلس شــورای اســلامی، تغییر مــدارك هویتی برای 
رأی دهنــدگان بــه گونه ای اســت که واجدان شــرایط 
می تواننــد با ارائه یکی از مدارك هویتی نظیر کارت ملی، 
شناســنامه، گذرنامه، گواهینامــه رانندگی یا کارت پایان 

خدمت رأی بدهند.ا اســلامی با بیان اینکه ۷50 هزار نفر 
در فرایند انتخابات با ما همکاری می کنند، افزود: انتخابات 
ابر پروژه ای در کشــور است که مجموعه های مختلفی در 

آن دخیل هستند.
ســخنگوی ســتاد انتخابات کشور خاطرنشــان کرد: در 
حوزه تبلیغات ســعی شده نامزدها بر خلاف گذشته بستر 
بیشتری برای تبلیغات داشــته باشند؛ اما بازه تبلیغات ۷ 
روز اســت.  وی با بیان اینکــه 510 نفر در خبرگان ثبت 
نام کردند، تاکید کرد: قانون شــرکت در این انتخابات هم 
همانند قواعد هم مثل مجلس تغییر کرده دو شــرط برای 
ورود به خبرگان اســت ؛شرط 40 سال و دارا بودن سطح 

4 مدرك حوزه.
سخنگوی ستاد انتخابات کشــور گفت: امسال برگه رأی 
انتخابات مجلس شــورای اســلامی و مجلــس خبرگان 

رهبری، تجمیع و در یک برگه ادغام شده است.
وی همچنین با اشــاره به برگــزاری انتخابات الکترونیک 
گفت: سه ســناریو طراحی شده اســت. بر اساس قانون، 

وزارت کشور می تواند در یک هشتم حوزه های دارای تعدد 
کرسی، انتخابات الکترونیک برگزار کند که شامل 4 حوزه 
می شــود. بر اساس ســناریوهای طراحی شده، حوزه های 
دارای تعدد کرسی را به شــورای نگهبان معرفی کردیم. 

الان این شورا در حال بررسی کارشناسی است.
سخنگوی ستاد انتخابات کشور با تاکید بر اینکه دانشگاه ها 
تنور انتخابات را گرم کنند، گفت: با توجه به اینکه در حال 
حاضر در روزهای امتحانات دانشــجویان هستیم انتظاری 
نیست اما امیدوارم در بهمن ماه دانشگاه ها تنور انتخابات 
را گرم کنند. اســلامی با بیان اینکه آیین نامه های حضور 
کاندیدای انتخابات همان آیین نامه های وزارت علوم است، 
گفت: توصیه ما این اســت که همه جریانات امکان حضور 
در دانشــگاه ها داشته باشــند تا زمینه مشارکت و اعتماد 

عمومی شکل بگیرد.
اســلامی با بیان اینکه برگزاری بستر انتخابات الکترونیک 
در کشــور وجود دارد، اظهار کــرد: در برخی نقاط صعب 
العبور امــکان برگزاری کامل آن نیســت؛ اگر چه وزارت 

ارتباطات قول رســیدگی داده اســت و ما نیز در شورای 
نگهبان این موضوع را بررسی کردیم؛ اما هدف قانون گذار 

سهولت برای رای دهندگان است.
اســلامی  با تاکید بر اینکه 40 انتخابات در نظام جمهوری 
اسلامی  ایران شــکل گرفته است، گفت: در این 40 دروه 
میزان مشارکت به صورت فراز و نشیبی وجود داشته است 

این نشان می دهد سلامت انتخابات در کشور است.
وی با بیان اینکه در انتخابات پیش رو از سه طیف سیاسی 
داوطلب شــرکت کردند، افزود: هر ســه طیف سیاســی 
اصول گرا، اصلاح طلب و مســتقل در این انتخابات شرکت 
کردنــد و البته برخی از داوطلبــان گرایش خود را عنوان 

نکردند.
 این فعال سیاسی خاطرنشان کرد: دستگاه احراز از ادوار 
گذشــته بوده است، اما امسال به جهت اینکه رأی دهی با 
5 مدرك هویتی انجام می شــود، تأکیــد داریم که حتما 
دســتگاه احراز هویت ما، دارای سیگنال باشد که هیچ گاه 

آفلاین نباشد و از ثبت رأی تکراری جلوگیری شود.

»مردم سالاری« حضور وزیر بهداشت در صحن مجلس را بررسی می کند

ناتوانی دولت و مجلس در علاج مشکل دارو و درمان

سخنگوی ستاد انتخابات کشور تاکید کرد

حضور داوطلبان سه طیف سیاسی در انتخابات پیش رو 

رئیس کمیته حقوق و دستمزد کمیسیون تلفیق بودجه 
1403، گفت: متوسط افزایش حقوق کارمندان به 20 
درصد افزایش یافت و حداقل کف حقوق کارمندان در 

سال آینده 10 میلیون تصویب شد.
بــه گزارش ایلنا، علی اصغر عنابســتانی، رئیس کمیته 
حقوق و دســتمزد کمیســیون تلفیــق لایحه بودجه 
سال 1403 درخصوص آخرین تصمیم گیری پیرامون 
حقوق و دســتمزد کارکنان و بازنشستگان برای سال 
آینده، گفت: کمیته حقوق و دستمزد کمیسیون تلفیق 
جلسات متعددی را برگزار کرد و نهایتاً دولت پیشنهاد 
کرده بود که 18 درصد متوســط حقوق و دســتمزد 
کارکنان و بازنشســتگان افزایش پیدا کند، بحث ما در 
مجلس و در کمیته حقوق و دســتمزد این بود که بازه 
18درصد چطور تعیین می شــود و ساختار اجرای آن 

چگونه خواهد بود.
وی ادامــه داد: خب با جلســاتی که داشــتیم این را 
در کمیته مشــخص کردیم و ســقف 18 درصد را با 

هماهنگی عزیزان دولت به 20 درصد افزایش دادیم.
عضو کمیسیون تلفیق بودجه 1403 خاطرنشان کرد: 
یک نکته بسیار مهمی وجود دارد و آن اینکه در شرایط 
تورمی کــه الان داریم وضعیت اقتصادی حداقل بگیرها 
شــرایط اقتصادی مناسبی نیســت، به همین خاطر 
تصمیم گرفتیم برای حداقل بگیرها افزایش خوبی داشته 

باشیم، در نتیجه 3 تصمیم گرفتیم.
وی ادامه داد: البته جا دارد تاکید کنم که این موارد در 
حال حاضر تصمیمات کمیته حقوق و دستمزد است و 
تــا به صحن تلفیق برود و بعد در صحن مجلس مطرح 
شــود و به تصویب برســد زمان می برد و تا آن مرحله 

فاصله دارد، اما فعلا تصمیم این است که حقوق ها 20 
درصد متوسط افزایش پیدا کند.

عنابستانی درخصوص ترتیبات اجرا و اعمال این افزایش 
حقوق گفت: نخست اینکه کف حقوق و دستمزد حداقل 
دریافتی باید 10 میلیون تومان برای کارمندان باشد که 
امســال ۷ میلیون و 920 هزار تومان است. نکته دوم 
اینکه حقوق همه کارمندان به صورت مســاوی نفری 
5/1 میلیون تومان افزایش پیدا کند، این کمک می کند 
که کارمندانی که حقوق های پایینی دارند دریافتی شان 
بهتر شود. وی افزود: تصمیم سوم اینکه یک افزایش 10 

درصدی روی حقوق همه کارمندان اعمال شود.
رئیس کمیته حقوق و دستمزد مجلس در ادامه عنوان 
کرد: یعنی این 20 درصد افزایش حقوق اینطور تقسیم 
می شود که 5/1 میلیون تومان ثابت و 10 درصد هم به 
همه افزوده شــود، آن وقت اتفاقی که رخ می دهد این 
است که کســی که حداقل حقوق را دریافت می کند؛ 
کف حقوقش می شــود 10 میلیــون، 5/1 میلیون هم 
به آن اضافه می شــود یعنی 5/11 میلیون و حدوداً 1 
میلیون تومان هم عائله مندی و اولاد به او اضافه می شود 
که خارج از این قاعده اســت و در نهایت تقریباً حدود 

40-41 درصد افزایش را خواهد داشت.
وی افزود: یعنی ما برای آن کســی که حداقل حقوق 
را دریافت می کند، تقریبا متناســب بــا تورم افزایش 
داشتیم و همینطور برای آن کسی که بیشترین حقوق 
را دریافــت می کند هم همــان 5/1 میلیون تومان به 
همراه 10 درصد افزایش حقوق خواهد بود که می شود 
حدود 13-14 درصد افزایش حقوق که متوسط افزایش 

حقوق ها 20 درصد خواهد شد.

محســنی اژه ای گفت: در مقوله بازگشــت ایرانیان به 
وطــن، باید موانعی که ســبب بی اعتمادی در طرفین 
ماجرا می شــود، رفع گردد؛ باید ســازوکارهایی تعبیه 
شــود که این اعتماد متقابــل در طرفین ماجرا ایجاد 

شود.
به گزارش ایســنا، حجت الاسلام والمسلمین محسنی 
اژه ای طی ســخنانی در دیدار دبیــران کارگروه های 
تخصصی شــورای عالی امور ایرانیان خارج از کشور و 
مدیــران ذیربط در وزارت امــور خارجه، با بیان اینکه 
از نظر اسلام عزیز، حب وطن جزئی از ایمان محسوب 
می شــود، اظهار کرد: هر ایرانی اعم از ایرانیان داخل و 
خارج از کشور در پناه قانون هستند و قوانین جمهوری 

اسلامی ایران شامل حال همه ایرانیان است.
رئیس قوه قضاییه با اشاره به فرصت هایی که می تواند 
از ناحیه ایرانیان خارج از کشور ایجاد شود، گفت: چه 
ایرانیان مقیم در خارج از کشــور و چه ایرانیانی که به 
خارج از کشور رفت وآمد دارند، هم واجد فرصت و هم 
واجد آسیب می باشند؛ یکی از کارویژه های شورای عالی 
امور ایرانیان خارج از کشــور باید شناسایی و احصای 

این فرصت ها و آسیب ها باشد.
وی افزود: متاســفانه همانطور که در این جلسه نیز از 
ناحیه شما تاکید شد اقدامات و تدابیر و برنامه ریزی های 
ما بیشتر معطوف بر آسیب های ناشی از ایرانیان خارج 
از کشــور بوده است تا فرصت هایی که آن ها می توانند 
ایجاد کنند؛ حال آنکه آسیب های این مقوله نسبت به 
فرصت هایش، محدود اســت؛ بدون تردید ضروی است 
که ما از ظرفیت ها و تخصص و ســرمایه های ایرانیان 
خارج از کشــور بهره بگیریــم و نباید این فرصت را از 

دست بدهیم.
رئیسه قوه قضائیه افزود: قطعاً جزئیات بسیاری از موارد 
و مســائلِ مبتلا به ایرانیان خارج از کشور را نمی توان 
در »لایحه حمایت از ایرانیان خارج از کشور« گنجاند؛ 
همین مشــکل دوتابعیت ها که خودتان در این جلسه 
بر رفع آن نظر و تاکید داشــتید؛ شورای عالی ایرانیان 
خارج از کشــور درصورت برخــورداری از اختیارات با 
تعبیه ســازوکارهایی می تواند بصورت موردی در قبال 

فردِ متخصص، اعمال نظر و تصمیم کند. 
رئیس قوه قضاییه در ادامه به تبیین و تشــریح برخی 
از موانع بازگشــت ایرانیان به میهن پرداخت و در این 
رابطه بــه مقوله »بی اعتمادی متقابل« اشــاره کرد و 
گفت: در مقوله بازگشت ایرانیان به وطن، باید موانعی 
که ســبب بی اعتمادی در طرفین ماجرا می شود، رفع 
گردد؛ باید ســازوکارهایی تعبیه شــود که این اعتماد 

متقابل در طرفین ماجرا ایجاد شود.
رئیس دســتگاه قضا تصریح کرد: خیلــی از مصادیق 
و مــواردی که می توانــد در ایرانیان خارج از کشــور 
برای بازگشــت به میهن، اعتمادزایــی کند، نیازمند 
اطلاع رسانی و فرهنگ سازی است و البته مهم تر از این 
دو مقوله، نوع عمل دستگاه های مسئول در این زمینه 
اســت.  محســنی اژه ای به مقوله نوع رفتار با ایرانیان 
خارج از کشــور بــرای ترغیب آن ها به بازگشــت نیز 
گریزی زد و در همین راستا گفت: باید در گلوگاه هایی 
نظیر فرودگاه ها، کنسولگری ها و سفارتخانه های خود با 
نهایت حُسن خلق و کرامت با ایرانیان بازگشته از خارج 
از کشــور برخورد کنیم تا بدین ترتیب اثرات تبلیغات 

سوء بیگانگان علیه کشور ما خنثی شود.

رئیس کمیته حقوق و دستمزد خبر داد

تصویب حداقل حقوق کارمندان در 1403
محسنی اژه ای تصریح کرد

بی اعتمادی متقابل مانع بازگشت ایرانیان خارج از کشور

رئیس قوه مقننه گفت: این جلسه چهارمین نشست ما درباره 
ماده 10۷ در حوزه دارو است، این جلسه چهارم نیز برگزار شده 
اما ما نتوانســتیم به عنوان مجلس بحث دارو و مسائل درمان 

مردم را علاج کنیم.
به گزارش ایلنا، محمدباقر قالیباف در نشست صحن علنی روز 
گذشته )سه شنبه( مجلس شورای اسلامی  پس از قرائت گزارش 
کمیسیون بهداشــت و درمان مجلس درباره ارزیابی اثربخشی 
سیاستگذاری ها و اقدامات عملیاتی دستگاه های مسئول برای 
ساماندهی مشــکلات زنجیره تأمین و توزیع دارو و تجهیزات 
پزشکی کشور، خطاب به وزیر بهداشت و رئیس سازمان برنامه 
و بودجه گفت:  دارو نســبت به سال قبل 10۷ درصد افزایش 

قیمت داشــته و این یک واقعیت تلخ است که وجود دارد، در 
واقع این افزایش حتی از تورم کشور نیز بیشتر است.

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه دارو موضوع مهم و 
اساســی ما است، ادامه داد: اکنون ما در جامعه در حدود 150 
قلــم دارو محدودیت داریم و 65 قلــم دارو کمبودهای جدی 
داریــم.  قالیباف تصریح کرد: اعتبــارات مربوط به 10 درصد 
هدفمندی، یــک درصد مربوط به مالیات بــر ارزش افزوده و 
درآمد هزینه های بیمارستان مشخص است که برای چه محلی 
باید هزینه شود. به نظر ما هم تخصیص و هم هزینه اشکال دارد 

و نتیجه این موضوع این شده که این وضعیت را داریم.
رئیــس قوه مقننه با یادآوری اینکه جلســه امــروز چهارمین 

نشست ما درباره ماده 10۷ در حوزه دارو است، افزود: ما چنین 
موردی در طول این 4 سال نداشتیم و عملًا این جلسه چهارم 
نیز برگزار شــده اما ما نتوانستیم به عنوان مجلس بحث دارو و 
مسائل درمان مردم را علاج کنیم. وی خطاب به وزیر بهداشت 
و رئیس سازمان برنامه و بودجه بیان کرد: فلسفه وجودی ما و 
دولت حل مشکل مردم است. ما و دولت نتوانستیم تاکنون این 
را حل کنیم. قالیباف با بیان اینکه دیوان محاسبات باید گزارش 
دقیقی از نحوه هزینه های اعتبارات و تخصیص ها و محل های 
هزینه  شــده ها به مجلس ارائه دهد، عنــوان کرد: درمان تنها 
جایی اســت که ارز 4200 تومانی می دهیم، اینها باید جایی از 

مشکلات مردم را حل و فصل کنند.

رئیس مجلس اذعان کرد

محدودیت در 150 قلم دارو


